



اسم الرياضة / الاتحاد: السعودي للسهام

الشروط والمتطلبات التي يجب توفرها في اللاعبين واللاعبات الراغبين في التسجيل في تجارب الأداء أو التصفيات متضمنة العمر:

1. يجب ارتداء الزي الرياضي المناسب.
2. لا يسمح بمشاركة الرياضيين الموقوفين بعقوبة انضباطية.
3. لا يسمح للاعب /ة بالمشاركة في أكثر من تجربة أداء.
4. يسمح مشاركة سعودي/ة الجنسية، وكما يُسمح بمشاركة الغير سعوديين بشرط ان يحمل اقامة لا تقل عن سنة سارية المفعول وستكون نسبة مشاركة الاجانب هي 12 % من عدد الرياضيين كما يُسمح بمشاركة أبناء المواطنة و المواليد بشهادة الميلاد بشرط ان يكون المولود مقيم في المملكة العربية السعودية ورافاق مايثبت ذلك وفي حال كان المولود غير مقيم بالمملكة لابد من تقديم اقامة سارية المفعول بالإضافة الى دليل إقامتهم في المملكة و العنوان الوطني
5. يجب أن يكون اللاعب/ة لائق/ة طبيا مع ضرورة إحضار كشف لا تقل مدة اصداره عن 6 أشهر من تاريخه ولن يسمح لأي شخص بالمشاركة دون كشف طبي و ضروره احضاره بيوم اقامة تجارب الاداء.
6. في حال الرياضه مفعلة بالاندية الحكوميه / نادي خاص (نافس) لابد احضار اللاعب/ة احضار الكورنيه الخاص به و تمثيل ناديه المسجل بنظام الاداء الرياضي.
7. في حال وجود المسابقة نفسها للشباب والرجال أو للشابات والسيدات يلزم على اللاعب /ة اختيار مسابقة واحدة منهما ولا يمكن المشاركة في كلتا الفئتين.
8. أن يكون المشارك ملم بأنظمة واللوائح الخاص باللعبة
9. احضار معدات اللعبة الخاصه به .
10. للجنة المنظمة حق استخدام الصور والفيديوهات التي يتم التقاطها خلال دورة الألعاب السعودية 2024 في الحملات الاعلاميه والاعلانية على وسائل الاعلام ، ومنصات التواصل الاجتماعي.

تعليمات المنافسات:

- تخضع المنافسات لقانون الاتحاد الدولي للقوس والسهم وقواعد تنظيم بطولات الاتحاد الدولي خارج الصالات للقوس الأولمبي والمركب.
- يدير البطولة فنيون وحكام رسميون معتمدون من الاتحاد السعودي للقوس والسهم ويسمح الاستعانة بحكم (دولي).



- تخضع تجهيزات اللاعبين للفحص الفني قبل بدء المنافسات.
- يجب الالتزام بالزي الرياضي طوال أيام المنافسات ويمنع لبس البنطال (الجينز) والأحذية المكشوفة او الصندل.
- يلتزم كل لاعب بالرقم الشخصي طوال فترة المنافسات.
- تخضع الدورة والمنافسات لفحص المنشطات وفقا لقوانين الوكالة الدولية لمكافحة المنشطات وبإشراف اللجنة السعودية للرقابة على المنشطات ان وجد.
- تطبق قواعد أهلية اللاعبين حسب نصوص اللائحة الأساسية للدورة.
- للاعب حرية المشاركة في واحدة من المنطقتين التي سوق تقام فيها تجارب الأداء.
- يسمح بمشاركة اللاعبين من سن 15 سنة او اكثر .

فئات المنافسات:

م	الفئة	الجنس
1	القوس الاولمبي	سيدات
2	القوس الاولمبي	رجال

فئة فردي القوس الاولمبي (رجال/سيدات):

الدور التأهيلي

- يتكون من عدد (2) شوط في كل شوط 36 سهم على مسافة (70 متر).
- يتكون الشوط الواحد من 6 جولات بواقع 6 أسهم في الجولة الواحدة.
- زمن الرماية للجولة الواحدة 3 دقائق.
- هدف الرماية 122 سم (عدد 10 دوائر).

طريقة التأهل:-

بعد جمع النتائج واعتمادها لعدد 72 سهم في الادوار التمهيديّة يتم ترتيب جميع المشاركين وفقا لمجموع الارقام الحاصلين عليها في الدور التمهيدي (لكل فئة بشكل منفصل).
بعد الانتهاء من جميع مراحل تجارب الأداء في المنطقتين يتم حساب الترتيب وفقا لجمع النقاط المسجلة ويتأهل اعلى 14 لاعب لكل فئة بالترتيب العام وبطاقتين تأهيلية.



Requirements and Conditions for Players Wishing to Register for Trials or Qualifications, Including Age:

1. Athletes must wear appropriate sports attire.
2. Athletes who are suspended due to disciplinary action are not allowed to participate.
- 3 . Players are not allowed to participate in more than one trials.
4. Participation is allowed for Saudi nationals. Non-Saudis are also allowed to participate provided they hold a valid residency permit for at least one year. The participation of foreign athletes will be limited to 12% of the total number of athletes. Children of citizens and newborns can be included on the birth certificate, provided that the newborn is residing in the Kingdom of Saudi Arabia and that proof of this residency is attached. If the newborn is not residing in the Kingdom, a valid residence permit must be provided along with proof of their residency in the Kingdom, such as the national address .
5. Players must be medically fit and must present a medical report issued within the last six months. No one will be allowed to participate without the medical report, which must be presented on the day of the trials.
6. If the sport is active in government clubs or private clubs (Nafes), the player must bring their club ID and represent their registered club in the sports performance system.
7. If the same competition is available for both youth and adults or for young women and adult women, the player must choose one competition as they cannot participate in both categories.
8. Participants must be familiar with the rules and regulations of the game.



9. Players must bring their own game equipment.

10. The organizing committee has the right to use photos and videos taken during the Saudi Games 2024 for media and advertising campaigns on media outlets and social media platforms.

Game terms and conditions

:Rules for Championship

1. The competition will follow World archery outdoor Rules for Recurve Bow.
2. The competition will be officiated by Saudi administration and judges from the Saudi archery federation, with an international judge over-seeing the championship.
3. All Archer's equipment will be subject to inspection prior to start of the competition.
4. All archers and coaches should wear sportswear. That follow's World Archery Dress code.
5. Archers must show their competition ID Number throughout the tournament.
6. The competition and its athletes are subject to dope testing in accordance with WADA and under the supervision of the Saudi anti-doping commission.
7. Rules of player's eligibility are in accordance with rules of the tournament.
8. The player is free to participate in one of the two market areas in which the auditions are held.
9. It is allowed to share players from the age of 15 years and over

:Competition Category

1. Recurve Men
2. Recurve Women

.Recurve Men and Women

:Qualification Round



- Consisting of two rounds of 36 arrows at a distance of 70 meters.
- Each round consists of 6 ends of 6 arrows.
- Each end is of 3 minutes for 6 arrows.
- Target size 122cm with 10 scoring zone.

How to qualify:

- After collecting and approving the results for 72 shares in the preliminary rounds, all participants are arranged according to the total numbers they obtained in the preliminary round.
- After completing all stages of the auditions in the two regions, the ranking is calculated according to the sum of the points recorded, and the top 14 players for each category in the general ranking qualify and receive two qualifying cards.